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Novi Pazar - Gradski parlament No-
vog Pazara je, na poslednjem zaseda-
nju, usvojio prvi ovogodi{nji rebalans
bud`eta. Gradska kasa punija je za 372
miliona dinara. Odnosno sa projekto-
vanih 3,1 milijarde bud`et je pove}an
na 3,5 milijardi dinara.

- Uve}anje bud`eta je rezultat do-
ma}inskog poslovanja grada u ovoj go-
dini. U prethodnih devet meseci uve-
}ani su prihodi i realne projekcije za
uve}anje bud`eta za naredna tri mese-
ca. Pre svega, do{lo je do pove}anja

prihodaa od poreza na zarade, poreza
na imovinu, na transfere, na dobit od
kapitalne imovine i od dobitaka - re-
kao je novopazarski gradona~elnik Ni-
hat Bi{evac obrazla`u}i predlog odlu-
ke za prvi rebalans bud`eta. Postalo je
uobi~ajeno da po~etak zasedanja
Skup{tine grada obele`e vi{esatna usa-
gla{avanja dnevnog reda i zao{trena
retorika izme|u pozicije i opozicije.Iz-
uzetak nije bilo ni poslednje zasedanje
gradskog parlamenta, koje su ponovo
napustili odbornici SDA. 

Novopazarce je „obradovalo“ i po-
skupljenje grejanja za 10 odsto, ali i
predlo`ena kadrovska imenovanja iz
ovog grada. Stranka pravde i pomire-
nja (SPP) predlo`ila je da Usame Zu-
korli}, sin predsednika SPP-a Muame-
ra Zukorli}a, bude imenovan za zame-
nika predsednika Republi~ke izborne
komisije. Nedavno je, kako je izvestio
lokalni Radio Stoplus, Zukorli}eva su-
pruga Elma imenovana za pomo}nicu
ministra obrazovanja. S. D.
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Skup{tina grada Novog Pazara usvojila rebalans bud`eta 

Gradska kasa „te`a“ za
372,4 miliona dinara
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Novi Pazar

Nagra|ena karikatura
Muhameda Maksa \erleka 

NOVI PAZAR - Karikaturista Muhamed \erlek Maks iz Novog Pazara dobitnik je
nagrade poljskog grada Bidgo{}a na ovogodi{njem Me|unarodnom salonu anti-
ratne karikature u Kragujevcu. S. D. 

Dan op{tine Nova Varo{ obele`en 1. novembra 

Proslava u 
senci korone

Nova Varo{ - Nova Varo{ je 1.
novembra proslavila op{tinski pra-
znik, u znak se}anja na datum ka-
da je slavna Javorska brigada oslo-
bodila zlatarski kraj od vi{evekov-
ne otomanske vladavine. 

Zbog korone su i ove godine iz-
ostali brojni programi i svetkovine
povodom Dana op{tine, nije odr-
`ana ni sve~ana sednica Skup{tine
sa tradicionalnom umetni~kom
akademijom, a centralni doga|aji
su ovog puta bili dodela nov~anih

nagrada najuspe{nijim studentima
i |acima, kolektivima i pojedinci-
ma koji su se svojim radom i dru-
{tvenom odgovorno{}u istakli u
borbi protiv pandemije i unapre-
|enju razvoja lokalne zajednice. Uz
po{tovanje epidemijskih mera, na
simboli~an na~in obele`avanju Da-
na op{tine priklju~ile su se i ovda-
{nje ustanove kulture, dok su
sportski sadr`aji ove godine bili da-
leko bogatiji i raznovrsniji. R. P.
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Koliko se u Novom Pazaru ula`e u
afirmaciju talenata u kulturi?

Talentima treba
vi{e prostora Strana IV

Oktobar obele`ilo napu{tanje lige rukometa{a Novog 
Pazara i titula svetske prvakinje fenomenalne Saide Bukvi}
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MLADI U KULTURI I UMETNOSTI SAND@AKA
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Neposredno pred rat u Bosni iniciran je
,,istorijski sporazum“ izme|u Srba i
onda{njih Muslimana, dana{njih Bo{njaka,
koji je pokrenula onda{nja Muslimansko-
bo{nja~ka organizacija Adila Zulfikarpa{i}a i
Muhameda Filipovi}a sa Slobodanom
Milo{evi}em. Ovim sporazumom je ~ak bila
predvi|ena autonomija Sand`aka, pa se ~ak
pominjalo da se Sand`ak na|e u granicama
Bosne pod uslovima da Bosna ostane u
zajednici sa Srbijom i Crnom Gorom.

Koliko je ovaj sporazum blagonaklono
do~ekan u Srbiji, toliko se sa podozrenjem
gledalo na njega u Bosni od strane SDA, iako
je imao blagoslov Alije Izetbegovi}a. Do
sada je ostalo nejasno za{to nije realizovan.
Tek odjednom je po~ela negativna
kampanja prema njemu. Da li je ulogu u
njegovom razbijanju imao ameri~ki
ambasador u Srbiji Voren Zimerman osta}e
tajna. Tek, Bosna se na{la u ratnom vihoru, a
iz rata je iza{la sa genocidom nad
Bo{njacima, podeljena na dva entiteta,
sa ogromnim brojem svojih `itelja
raseljenim po ~itavom svetu. 

Danas je situacija u
mnogome sli~na. U Bosni se
uveliko govori o novom
ratnom po`aru i mogu}oj
disoluciji ove zemlje na
njena dva postoje}a entiteta.
Kao da su stavovi diplomate i
analiti~ara Timoti Lesija pred
ostvarenjem. Kao {to je poznato on
zagovara tri velikodr`avna projekta i
nestanak BiH tvrde}i da Bo{njaci ne mogu
braniti niti odbraniti Bosnu u konstelaciji
uspostavljenih me|uentitetskih i susedskih
odnosa. Dakle, po njemu i ne samo njemu,
Bosna ne mo`e izbe}i svoju disoluciju. [ta u
tom slu~aju preostaje od nje? Odgovor daje
sudbina Sand`aka. 

Iako potvr|en na Berlinskom kongresu
kao istorijski entitet, bi}e anektiran i podeljen
izme|u Srbije i Crne Gore i kao takav izbrisan
sa geografske i politi~ke mape. Sand`a~ko
pitanje je svedeno na manjinsko pitanje
bo{nja~ke zajednice u Srbiji i Crnoj Gori. Preti
li Bo{njacima u BiH sli~na sudbina? Pitanje je
ne samo te{ko ve} je pre svega bolno.
Odgovor bi mogao glasiti - da, preti. Bo{njaci
Bosne bi mogli postati evropski Palestinci.
Rastureni po svetu, skoro etni~ki o~i{}eni iz
entiteta Republika Srpska, ste{njeni u
nekoliko gradova u entitetu Federacija
Bosne i Hercegovine, izolovani iz u`eg i {ireg
okru`enja, danas ovaj narod odaje otu`nu
sliku onog naroda koji je u SFRJ ostvario
sna`nu nacionalnu, politi~ku i kulturnu
afirmaciju. 

Okvir opstanka se time nu`no postavlja u
poziciji o~uvanja potpunog teritorijalnog
integriteta i politi~kog suvereniteta dr`ave
Bosne i Hercegovine. Svaka disolucija Bosne
i Hercegovine nu`no vodi njenom nestanku
i podeli izme|u Srbije i Hrvatske, a Bo{njake
svodi na manjinsko pitanje u ovim dr`avama
uz potencijalnu nacionalnu ~ak i versku
asimilaciju. Stoga su Bo{njaci kao narod
istorijski pozvani na odbranu i o~uvanje
bosanske dr`ave ili svoj nestanak. Tu nema
nikakve dileme. Zato, danas, kada je Bosna i
Hercegovina me|unarodno priznata dr`ava,
~lanica UN, anahrono je svako pozivanje na
istorijsko dogovaranje naroda kao etniciteta.
Ulaze}i u ovakve aran`mane, Bo{njaci sebe

dislociraju sa pozicije dr`avotvornog naroda
na nivo tribaliteta politi~ki i dr`avno
neutemeljenog na odre|enom dr`avno-
istorijskom prostoru. 

Otuda pozivi koji dolaze iz Srbije na novi
„istorijski sporazum“, sa bolnim istorijskim
bekgraundom ranijeg istorijskog
sporazuma, za koji neki tvrde da je poslu`io
kao izgovor za genocid, dobijaju auru
svojevrsne politi~ke ucene
kontekstualizovane neposrednim ratnim
iskustvom. Me|utim, ako nisu mogu}i
,,plemensko-etni~ki istorijski dogovori“,
prostora za diplomatiju i te kako ima. Ruku
na srce, ne treba mnogo ni pameti ni o{trog
vida pa primetiti i znati da su Bosna i
Hercegovina i Srbija mnogo vi{e upu}ene
jedna prema drugoj nego {to su to Hrvatska
i Bosna i Hercegovina. Ali problem u ovim
relacijama sa Srbijom je u tome {to je te{ko
razdvojiti njene ekspanzionisti~ke i
velikodr`avne aspiracije od dobrosusedskih. 

Nepriznavanje presuda Ha{kog
tribunala o genocidu u Srebrenici,

veli~anje ratnih zlo~inaca kao
nacionalnih heroja, su{tinsko
nepriznavanje nacionalnog
identiteta Bo{njaka kroz
jezik i druge atribute i
podgrevanje

secesionisti~kih aspiracija
kroz pojedine politi~ke lidere i

velikodr`avne projekte, smetnja
su uspostavljanju istinskih dobrih

me|udr`avnih i susedskih odnosa izme|u
ovih zemalja, a time bratskih odnosa izme|u
ova dva bliska naroda. Stoga se poziv
predsednika Srbije Aleksandra Vu~i}a ,
Bakiru Izetbegovi}u o novom istorijskom
sporazumu mora posmatrati kroz kriti~ku
prizmu. [ta je njegov osnovni cilj? Dakako
da je to spa{avanje ko`e Milorada Dodika,
politi~kog eksponenta ruskih interesa
geopoliti~ke destabilizacije na Balkanu,
pogotovu u Bosni i Hercegovini. 

Pitanje je - treba li Srbija, odnosno Vu~i},
uop{te spa{avati ovu opskurnu politi~ku
li~nost? Sa stanovi{ta politi~kog interesa
Srbije koja mo`e platiti visoku cenu zbog
njegove samoubila~ke politike, o~ito ne. Sa
stanovi{ta svoje kampanje za predsednika
Srbije na predstoje}im izborima, o~ito da.
Jer kakav bi to Vu~i} bio otac nacije ako ne bi
dobio verifikaciju od Izetbegovi}a mla|eg i
kad ne bi vodio ra~una o svom bosanskom
vazalu i takvom ,,srpskom rodoljubu, patrioti
i nacionalisti“, kakav je ina~e Dodik. Tako bar
izgleda iako su sve gromkiji glasovi Srba iz
RS da se radi samo o politi~kom profiteru,
~ak hrvatskom agentu kojem je Vu~i}
poslednja slamka za koju se hvata da bi
spasio sopstvenu ko`u. Dakle, na Bakiru
Izetbegovi}u je izbor ho}e li biti politi~ki
,,trojanski konj“ Vu~i}eve politike u Bosni ili
~ovek sa li~nim i politi~kim dostojanstvom i
integritetom. Sva ostala pitanja koja se
izvode iz ovog sporedna su. ^ak i ona koja
ukazuju da spa{avaju}i Dodika, spa{ava i
sebe ili postoje}i etnonacionalni koncept
vladavine u Bosni triju tzv. konstitutivnih
naroda. Valjda su lekcije nau~ene u
proteklom ratu dovoljne. Vreme je za
promene a one po~inju padom kabadahije
iz Lakta{a. 

Autor je akademski slikar 
iz Novog Pazara 

LI^NI STAV

Senka Timotija
Lesa nad Bosnom
Pi{e: Mehmed Slezovi} 

Bo{njaci Bosne 

bi mogli 

postati evropski 

Palestinci

Nova Varo{ - Nova Varo{ je 1.
novembra proslavila op{tinski
praznik, u znak se}anja na da-
tum kada je slavna Javorska
brigada oslobodila zlatarski
kraj od vi{evekovne otoman-
ske vladavine. Zbog korone su
i ove godine izostali brojni pro-
grami i svetkovine povodom
Dana op{tine, nije odr`ana ni
sve~ana sednica Skup{tine sa
tradicionalnom umetni~kom
akademijom, a centralni doga-
|aji su ovog puta bili dodela
nov~anih nagrada najuspe{ni-
jim studentima i |acima, ko-
lektivima i pojedincima koji su
se svojim radom i dru{tvenom
odgovorno{}u istakli u borbi

protiv pandemije i unapre|e-
nju razvoja lokalne zajednice.
Uz po{tovanje epidemijskih
mera, na simboli~an na~in
obele`avanju Dana op{tine pri-
klju~ile su se i ovda{nje ustano-
ve kulture, dok su sportski sa-

dr`aji ove godine bili daleko
bogatiji i raznovrsniji.

^lanovi op{tinskog ruko-
vodstva - predsednici Op{tine i
Skup{tine Radosav Vasiljevi} i
dr Branko Popovi}, njihovi za-
menici dr Branko Bjeli} i Rado-
mir Matovi}, ~estitali su gra|a-
nima Nove Varo{i Dan op{tine,
po`elev{i im puno zdravlja, sre-
}e i uspeha na li~nom i profesi-
onalnom planu. Op{tinski ~el-
nici su podsetili i na istorijski
zna~aj 1.novembra 1912.godi-
ne kada su junaci ^etvrtog pu-
ka doneli barjak slobode u zla-
tarski kraj, ali i na dostignu}a
aktuelne vlasti. „Razvojni pro-

grami i u ovim vanrednim
okolnostima, nisu zapostavlje-
ni. Uz sna`nu podr{ku dr`ave,
realizovali smo kapitalne pro-
jekte ~ija vrednost dosti`e cifru
od oko 840.000.000 dinara. U
toku su i radovi na jo{ desetak

investiciono zna~ajnih podu-
hvata, vrednih vi{e od 260 mili-
ona dinara“, poru~io je pred-
sednik novovaro{ke op{tine
Radosav Vasiljevi}. 

Izme|u dva op{tinska pra-
znika, kako isti~e Vasiljevi}, za-
vr{eni su radovi na rekonstruk-
ciji gradske Osnovne {kole, mo-
dernoj saobra}ajnici ka centru
turisti~ke zone, stadionu na
Zlataru, putu na potesu Njivice-
Bela Reka, izgradnji i sanaciji
putne mre`e po selima. Intenzi-
virani su radovi na sanaciji
zgrade Doma kulture, kanaliza-
cione mre`e u drugoj turisti~koj
zoni na Zlataru, saobra}ajnici

na deonici Kokin Brod-Ruto{i,
a nastavljen je i posao na iz-
gradnji vodovodne mre`e u Bo-
`eti}ima, ure|enja turisti~kog
centra na ovda{njoj planinskoj
„lepotici“, puta od Seni{ta ka
Radoinji... R. Popovi}

Dan op{tine Nova Varo{ obele`en 1. novembra

Proslava u senci korone 
Centralni doga|aj dodela nagrada studentima i |acima 

i priznanja zaslu`nim pojedincima i kolektivima

Ovogodi{nji dobitnici op{tinskih nagrada

Cve}e 
i venci 
Povodom 1. novembra, 
~lanovi op{tinskog ruko-
vodstva su na gradskom 
Trgu polo`ili cve}e i vence
na spomenik oslobodiocima
iz Prvog svetskog rata i 
vojvodi Petru Bojovi}u. 

Sarajevo, Novi Pazar - U Sa-
rajevu su se nedavno sastale
delegacije dve Stranke demo-
kratske akcije (SDA), sand`a~-
ke, i bosanskohercegova~ke,a
predvodili su ih strana~ki lide-
ri Sulejman Ugljanin i Bakir
Izetbegovi}. Kako saop{tava
SDA Sand`aka „na sastanku je
razgovarano o mogu}nostima
unaprje|enja saradnje, komu-
nikacije i koordinacije zajed-
ni~kih aktivnosti na politi~-
kom, kulturnom, obrazov-
nom, privrednom, kao i o

ostalim aktivnostima od za-
jedni~kih interesa“.

- Tako|er je razgovarano o
potrebi {to skorijeg otvaranja
Generalnog Konzulata Bosne i
Hercegovine u Novom Pazaru,
{to }e, kako je zajedni~ki ocije-
njeno, bitno doprinijeti ja~anju
odnosa i povezivanju Bo{njaka
u Bosni i Hercegovini i Sand`a-
ku, navodi se u saop{tenju. U
Novom Pazaru je nedavno
otvoren Konzulat Republike
Turske, a otvaranje Konzulata
BiH najavljeno je ranije. Sastan-

ku je prisustvovala predsednica
Bo{nja~kog nacionalnog vije}a
Jasmina Curi} sa saradnicima.
Ona je Izetbegovi}u predstavi-
la dosada{nji rad ove organiza-
cije, ~ije je sedi{te u Novom Pa-
zaru. „Predsjednik SDA Bakir
Izetbegovi} se zahvalio pred-
sjednici Bo{nja~kog nacional-
nog vije}a na predanosti o~uva-
nju identiteta bo{nja~kog naro-
da u Sand`aku, te odr`avanju
veza sa bo{nja~kim narodom u
Bosni i Hercegovini“, saop{ta-
va BNV. S. D. 

SDA: Sastanak sa Izetbegovi}em



Novi Pazar - Gradski parlament No-
vog Pazara je, na poslednjem zaseda-
nju, usvojio prvi ovogodi{nji rebalans
bud`eta. Gradska kasa punija je za 372
miliona dinara. Odnosno sa projekto-
vanih 3,1 milijarde bud`et je pove}an
na 3,5 milijardi dinara

Grejanje poskupelo 10 odsto

- Uve}anje bud`eta je rezultat do-
ma}inskog poslovanja grada u ovoj go-
dini. U prethodnih devet meseci uve-
}ani su prihodi i realne projekcije za
uve}anje bud`eta za naredna tri mese-
ca. Pre svega, do{lo je do pove}anja
prihodaa od poreza na zarade, poreza
na imovinu, na transfere, na dobit od
kapitalne imovine i od dobitaka - re-
kao je novopazarski gradona~elnik Ni-
hat Bi{evac obrazla`u}i predlog odlu-
ke za prvi rebalans bud`eta.

Bi{evac je naglasio da }e bud`etska
sredstva biti raspore|ena na 17 pro-
grama i posebno je istakao da „ove go-
dine nije vilo kreditnog zadu`enja, {to
je jo{ jedan pokazatelj doma}inskog
pona{anja“. Ovo je do sada najve}i pla-
nirani bud`et. Prema re~ima Bi{evca
najvi{e sredstava bi}e ulo`eno u kapi-
talne investicije, 156 miliona dinara,
po 60 miliona namenjeno je projekti-
ma u turizmu i obrazovanju.

Odbornici opozicione Stranke prav-
de i pomirenja (SPP) smatraju da je
„rebalans samo varka, jer se bud`etska
rezerva predstavlja kao uve}anje pri-
hoda“.Ocenjuju da se radi o nameri
„da se bud`et u izbornoj godini iskori-
sti za ucenjivanje gra|ana nasipanjem
puteva i izgradnjom vodovoda i kana-
lizacije“, ali i uve}ati „iz rezerve koja je
nastala prethodnim kreditnim zadu`e-
njem i to }e gra|ane skupo ko{ta-
ti“.Odborni~ka ve}ina donela je odlu-
ku da cene grejanja budu ve}e za 10
odsto za korisnike kojima se potro{nja
ra~una na osnovu povr{ine objek-
ta.Vlasnici stanova }e pla}ati 124,3 di-
nara po kvadratnom metru u toku ce-
le godine, a 370,7 dinara po kvadrat-
nom metru ko{ta}e grejanje poslovnog
prostora. Poslednje pove}anje cena
grejanja bilo je pre sedam godina.

Usvajanje dnevnog reda

Odbornici su doneli odluku da se
pove}aju cene u gradskom i prigrad-
skom saobra}aju za 9,16 procenata. Po
novom cenovniku karta u prvoj zoni
ko{ta 70, u drugoj 80 i u tre}oj je 90 di-
nara, a za decu je 30 dinara.

Usvojeni su izve{taji o pro{logodi-
{njem radu javnih ustanova. V. d. di-
rektora JKP „Vodovod i kanalizacija“

Gradimiru Nedeljkovi}u produ`en je
mandat i data je saglasnost da se ras-
pi{u konkursi za izbor direktora Re-
gionalnog pozori{ta i Istorijskog arhi-
va „Ras“.

Postalo je uobi~ajeno da po~etak
zasedanja Skup{tine grada obele`e vi-
{esatna usagla{avanja dnevnog reda i
zao{trena retorika izme|u pozicije i
opozicije.

Izuzetak nije bilo ni poslednje zase-
danje gradskog parlamenta. Odborni-
ci su potro{ili vi{e od dva sata na dopu-
nu dnevnog reda i verbalne sukobe od-
bornika vladaju}e Sand`a~ke demo-
kratske partije (SDP) i opozicione SPP.

Skup{tinska ve}ina, okupljena oko
koalicija oko SDP i SNS, odbijala je sve
predloge opozicionih SDA Sand`aka i
SPP koje su, izme|u ostalog, tra`ile di-
rektne TV prenose sednica, javno ob-
javljivanje podataka o zaradama u jav-
nom sektoru, izme{tanje kasarne na
periferiju grada i reorganizaciju me-
snih zajednica.

Odbornici SDA Sand`aka, ponovo
su napustili skup{tinsko zasedanje,
zbog“otete skup{tine“. Tvrde da ih je
ne to naterala ve}ina (SDP-SNS) koja
nema sluha ni za kakve konstruktivne
predloge koji dolaze od njihovih od-
bornika.

S. Novosel

petak, 5. novembar 2021. III

Beograd - Na predlog Stranke prav-
de i pomirenja (SPP) Usame Zukorli},
sin predsednika ove partije Muamera
Zukorli}a, imenovan je za zamenika
predsednika Republi~ke izborne ko-
misije.

Na predlog SPP reagovala je posla-
nica iz grupe „Ujedinjena dolina -
SDA Sand`aka“ Selma Ku~evi}. Ona
je rekla je da je dogovor bio da zame-

nik predsednika RIK-a bude iz njiho-
vih redova, kao jedine opozicione gru-
pe i da }e o svemu upoznati posredni-
ke Evropskog parlamenta. Sa ovim
stavom se slo`io i poslanik SDP Mua-
mer Ba~evac. „Stav SDP je da zame-
nik predsednika Republi~ke komisije
mora biti neko iz opozije {to je bila na-
{a dugogodi{nja prakasa, i ~ime se
unapre|uje transparentnost i integri-

tet RIK-a“, naglasio je Ba~evac. „To
predlo`enim re{enjem vi{e ne}e biti
praksa, jer je za zamenika predsedni-
ka RIK-a predlo`en ~lan Zukorli}eve
stranke koja je defakto dio vlasti i to
na svim nivoima, od parlamenta pre-
ko izvr{nih organa Vlade Republike
Srbije“, zaklju~io je Ba~evac.

Nedavno je, kako je izvestio lokal-
ni Radio Stoplus Zukorli}eva supru-

ga Elma imenovana za pomo}nicu
ministra obrazovanja. U SPP me|u-
tim smatraju da ispunjava sve uslove
za ovu funkciju. Elma Elfi} Zukorli}
je predsednica Internacionalnog uni-
verziteta u Novom Pazaru i profesor-
ka ekonomskih predmeta na Depart-
manu za ekonomske nauke ove viso-
ko{koske ustanove. 

S. D. 

Usame Zukorli} ide u Republi~ku izbornu komisiju

Ko }e kome ako ne svoj
svome: Muamer Zukorli} Fo
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NOVI PAZAR DANAS Ovaj prilog sufinansira grad Novi Pazar

Gradska kasa „te`a“ za 372,4 miliona dinara

Najvi{e sredstava za
kapitalne investicije

Sa projektovanih 3,1 milijarde bud`et je pove}an na 3,5 milijardi dinara

Novi Pazar - Preduze}e „Novi Pa-
zar put“ nastavi}e radove na izgrad-
nji obilaznice oko Novog Pazara. Ta-
ko je odlu~ilo JP „Putevi Srbije“, ia-
ko je novopazarska firma ponudila
znatno ve}u cenu od one koja je po-
nu|ena javnom nabavkom.

Za izgradnju deonice saobra}aj-
nice, u du`ini od 2,3 kilometra, na
kojoj treba da se izvr{i ~i{}enje i sre-
|ivanje terena, betoniraju potporni
zidovi, asfaltira i postavi signalizaci-
ja i oprema, novopazarsko preduze-
}e za puteve ponudilo je cenu od
212.780.196,07 dinara, odnosno oko
1,8 miliona evra, bez ura~unatog
PDV. Minulog prole}a iz JP „Putevi
Srbije“ saop{teno je da je za nasta-
vak radova na ovoj saobra}ajnici iz-
dvojeno vi{e od ‘166,6 miliona dina-
ra (preko 1,4 miliona evra). Tender
za izbor izvo|a~a je raspisivan dva
puta. Pored preduze}a „Novi Pazar
put“, spekulisalo se da bi posao mo-
gla da dobije turska firma „Ta{japi“,
koja gradi put Novi Pazar-Tutin.

Republi~ko preduze}e za puteve
opredelilo se za novopazarsko pred-
uze}e. U obrazlo`enju odluke o do-
deljivanju posla navodi se da je cena
tog preduze}a prihvatljiva „iako je
ponu|ena ukupna cena
ve}a od procenjene
vrednosti javne
nabavke, s obzi-
rom da je anali-
zom dostavlje-
nog predmera
i predra~una
komisija utvr-
dila da su cene
na nivou va`e-
}ih tr`i{nih vred-
nosti“.

Poslednjeg dana
novembra ove godine bi}e
punih 15 godina kako je po~ela iz-
gradnja ovog puta, koji treba da ras-
tereti saobra}aj iz centra grada. Ka-
men temeljac su tada postavili pre-
mijer Vojislav Ko{tunica i predsed-
nik novopazarske op{tine Sulejman
Ugljanin, tada{nji koalicioni partne-
ri na svim nivoima. Tada je re~eno
da }e izgradnja saobra}ajnice duge
5,6 km ko{tati 5,3 miliona evra.

Za prvih godinu dana asfaltirano
je 800 metara puta, izgra|en most
na Ljudskoj reci i potporni zid. Onda
je po~elo da ponestaje novca, da se
komplikuju imovinsko-pravni od-

nosi zbog nerealnih cena ekspropri-
jisanog zemlji{ta i usledio je deveto-
godi{nji prekid. Radovi su nastavlje-
ni pre tri godine, kada je iz republi~-
ke kase izdvojeno 88 miliona dinara.
Tim sredstvima je ura|eno ne{to vi-
{e od 1,2km puta. Bilo je planirano
da obilaznica bude u funkciji od pro-
le}a ove godine. Novi rok za zavr{e-
tak obilaznice oko Novog Pazara je
slede}a godina. „Novi Pazar put“ je
od po~etka anga`ovan na izgradnji.
Novi posao treba da zavr{i za ~etiri
meseca. 

Za razliku od te saobra}ajnice, za
rekonstrukciju magistralnog puta
Novi Pazar-Ra{ka jo{ se tra`i izvo-
|a~ radova. JP „Putevi Srbije“ poni-
{tilo je tender za izbor izvo|a~a ra-
dova jer su dve pristigle ponude za
vi{e od dva puta bile ve}e od proce-
njene vrednosti radova.Za taj posao
prijavile su se turska kompanija
„Ta{japi“ ~ija je ponuda bila
2.648.867.135,71 dinara bez poreza
na dodatnu vrednost, odnosno, oko
22,4 miliona evra i „Novi Pazar put“
koji je tra`io 1.966.074.337,87 dina-
ra, odnosno, blizu 16,7 miliona
evra.U odluci za poni{tenje tendera

navodi se da su obe ponude „od-
ba~ene po osnovu nepri-

hvatljive ponu|ene
cene jer obe po-

nude zna~ajno i
neopravdano
prekora~uju
procenjenu
vrednost na-
bavke“,

Radovi na
rekonstrukciji

ovog putnog
pravca du`ine 17,9

kilometara trebalo je
da traju 16 meseci i obu-

hvate uklanjanje i ru{enje o{te}enih
konstrukcija, ivi~njaka i kolovoza,
pripremu podloge i nano{enje novih
slojeva asfalta, uz uklanjanje teleko-
munikacionih i opti~kih instalacija.
Izvo|a~ radova trebalo je uradi re-
konstrukciju mostova, sistema za
odvodnjavanje, postavi bankine,
LED rasvetu, nove saobra}ajne zna-
kove, izgradi potporne zidove, ali i
sve druge radove propisane glavnim
projektom. Finansijska sredstva
obezbe|eni su iz kredita Evropske
investicione banke i bud`eta Srbije.

S. Novosel

Zaobilaznicu ima ko da gradi, rekonstrukciju 
puta Novi Pazar-Ra{ka nema

„Novi Pazar put“ 
gradi}e obilaznicu

Poslednjeg 
dana novembra 

bi}e punih 15 godina
kako je po~ela gradnja, a
kamen temeljac su tada

postavili premijer Vojislav
Ko{tunica i predsednik
novopazarske op{tine

Sulejman Ugljanin
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Odbornici SDA ponovo
napustili sednicu: 
Zgrada Gradske uprave 
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MLADI U KULTURI I UMETNOSTI SAND@AKA

Novi Pazar - Knji`evnost, muzika, glu-
ma, slikarstvo. Spisak mladih stvaralaca,
koji su odavno „prerasli“ gradske i dr-
`avne granice, dosta je dug. Uvek posto-
ji bojazan da neko nenamerno bude izo-
stavljen.

Knjì evnik Enes Halilovi} odavno je is-
pisao stranice mladog talenta. Njegovo
stvarala{tvo, oki}eno brojnim presti`nim
doma}im priznanjima, prevedeno je na
vi{e stranih jezika. Senad R. Avdovi} krat-
kim knji`evnim sadr`ajima daje „lik“ po
meri sada{njosti i pro{losti. Pijanista
Adem Mehmedovi} iz ovog grada krenuo
je da osvaja ozbiljni svet muzike. Tradici-
onalnu muziku iz ovog kraja predstavlja-
ju horisti „\ulistana“ i peva~ke grupe
„Ra{anke“. Glumci Rifat Rifatovi}, Amar
]orovi} i Nedim Nezirovi} poklanjaju se
pozori{noj, filmskoj i publici TV serija.
Najbrojnije su mlade likovne umetnice i
umetnici, potekli sa likovnih smerova dva
univerziteta. Stali su uz rame starijih ko-
lega na likovnim kolonijama u zemlji i
inostranstvu, na brojnim kolektivnim i
samostalnim izlo `bama. Zvani~na kriti-
ka ih priznaje kao izrazite talente.

Podr{ka ili 
sopstveno odricanje?

Organizatori kulturnih de{avanja nu-
de brojne manifestacije za mlade pesnike,
muzi~are glumce, slikare, filmske stvara-
oce. Novi Pazar postao je festivalski grad.
Do pre dve decenije bio je festivalski grad
horskog amaterskog pevanja Srbije, sada
je doma}in tradicionalnih muzi~kih festi-
vala „Stari grad“ i Zeman festa. Slede}eg
vikenda podi}i }e se zavesa prvog Film-
skog festivala za decu i mlade IKT, a u de-
cembru prvi festival de~ije pesme.

Kako izgleda novopazarska kulturna
scena za mlade? Najrealnije stanje sagle-

davaju novinari, koji uredno izve{tavaju
o kulturnim doga|ajima i njenim akte-
rima. Amela Bajrovi}, urednica Radija
Sto plus, ocenjuje da je Novi Pazar „pra-
vi rasadnik mladih talenata u brojnim
kulturnim oblastima“.

- U gradu imamo dva univeziteta i za-
hvaljuju}i tom svake godine smo boga-
tiji za vi{e akademskih slikara. Osim to-
ga, ima talentovanih muzi~ara, pisaca,
glumaca, folklorista...Svima njima nedo-
staje vi{e prostora da bi ih javnost upo-
znala na pravi na~in i podr`ala ono ~ime
se bave -isti~e Bajrovi}. Dodaje da „i po-
red nekoliko ustanova, koje podr`avaju
i afirmi{u mlade talente“ misli da je to
nedovoljno i da sada nedostaje neka ne-
formalna scena.

Bajrovi} nagla{ava da u kulturne sa-
dr`aje namenjene mladima treba vi{e da
se ula`e, ali potrebno je i vi{e povratnih

informacija „jer mladi treba da glasnije
ukazuju na ono {to im najvi{e nedosta-
je“. Uz finansijsku pomo} Ministarstva
kulture i informisanja, realizuje projekat
„O njima }e se tek pri~ati“.

- Poku{avam iz nedelje u nedelju, da
preko lokalnih portala predstavim upra-
vo neafirmisane mlade talentovane lju-
de u raznim oblastima kulture. To su
divni mladi}i i devojke, koji zaista bude
nadu da ovaj grad o~ekuje svetla budu}-
nost kada je kultura u pitanju.

Pitanje je koliko novca
ide mladima

Ve}ina od njih smatra da im fali vi{e
prostora u medijima, ali i doga|aja gde
bi se predstavili javnosti, obja{njava Baj-
rovi} i ka`e da mladi Novopazarci sara-
|uju sa ustanovama kulture ~ija su im
vrata uvek otvorena, ali ima i razmi{lja-
nja da je potrebno samoorganizovanje i
formiranje nekog prostora u kojem }e se
okupljati i prezentovati svoja dela. U gra-
du mladih,treba vi{e prilike i {ansi da se
oni predstave na pravi na~in.

Novinar u istoj radijskoj ku}i Niko-
la Ko~ovi}, smatra da je dobar trend
{to je u gradskoj kasi, za ovu godinu
predvi|eno izdvajanje za kulturu za

skoro 20 miliona dinara vi{e nego pre
pet godina.

- Me|utim, pitanje je koliko ukupno od
tog novca ide direktno za afirmisanje mla-
dih talenata, a koliko na redovno poslova-
nje ustanova kulture, medijske, ali i druge
projekte - ka`e Ko~ovi} i podse}a da se po-
slednjih godina pojavilo „nekoliko ekstra
talentovanih glumaca, pijanista, mladih
pisaca koji su, ako smem da primetim, po-
stali afirmisani umetnici, ali je pitanje ko-
lika je u tome zasluga lokalne samoupra-
ve, lokalne zajednice i postojanja sistema
u gradu, a koliko na tom zaslu`enom
uspehu treba da zahvale sopstvenom radu
i velikom odricanju. U pojedinim slu~aje-
vima, konkretno pijaniste Adema Meh-
medovi}a, bilo je podr{ke grada“.

Ko~ovi} nagla{ava da treba mlade
stvaraoce treba pitati {ta im nedostaje, ali
misli da je „osim obezbe|ivanja ve}e fi-
nansijske podr{ke, potrebno vi{e siste-
matskog rada sa mladima, treba vi{e raz-
umevanja za njih, kako nam se ne bi de-
{avale stvari poput zabranjivanja pred-
stava (Beton mahala), ali je za sve to po-
trebno vreme“. S. Novosel

Koliko se u Novom Pazaru ula`e u afirmaciju talenata u kulturi?

Talentima treba vi{e prostora

Slede}eg vikenda filmski festival
Slede}eg vikenda, od 12. do 14. novembra, u Novom Pazaru }e biti odr`an prvi Film-

ski festival za decu i mlade IKT. Prijavljeno je vi{e od 60 kratkih i igranih filmova, auto-
ra od sedam do 25 godina. Tema ove manifestacije je prijateljstvo, a selektor je redi-
telj Sr|an Arsenijevui}. Organizator je grad Novi Pazar uz finansijsku pomo} ministar-
stava za prosvetu, nauku i tehnolo{ki razvoj i kulturu i informisanje.

„O njima }e se tek pri~ati“ predstavlja mlade talente: Amela Bajrovi}

U gradskoj kasi skoro 20 miliona vi{e
nego pre pet godina: Nikola Ko~ovi} 

Tekst je deo projekta
„Mladi u kulturi i umetnosti
Sand`aka“, koji se
sufinansira sredstvima iz
bud`eta Republike Srbije,
Ministarstva za kulturu 
i informisanje. 

Stavovi izneti u podr`anom medijskom
projektu nu`no ne izra`avaju stavove
organa koji je dodelio sredstva.

Prijepolje - Uz legate koje ve} posedu-
je, prijepoljska Biblioteka „Vuk Kara-
d`i}“ postala je u Mesecu knjige bogatija
za jo{ jedan, nau~no blago akademika,
profesora dr Petra Vlahovi}a. Ro|en je u
prijepoljskom selu Slatina, udaljenom od
svih puteva ali je na taj svoj siroma{ni za-
vi~aj bio ponosan. 

Da je tako govori i doktorska diserta-
cija jer je svoja prva istra`ivanja posvetio
ba{ tajanstvenim i bogatim obi~ajima
brodarevskog kraja. Petar Vlahovi} se iz
svog sela zaputio na velike {kole u Beo-
grad. Rat ga je omeo, ali je on nastavio,
vo|en sna`nim duhom koji je u ovim
krajevima Sreten Vukosavljevi} bodrio, u
posleratnom periodu. Me|u onima koji
su studirali u tom periodu on je prvi u Ju-
goslaviji doktorirao etnolo{ke nauke. Ru-
kovodio je katedrom, stvarao obrazovane
kadrove, u~io ih antropologiji, dru{tveni
naukama koje razvijaju svet o humanosti,
nau~io je kineski, borave}i u okviru svo-
jih postdiplomskih studija u Kini. 

Bogatu zaostav{tinu porodica je poklo-
nila Prijepolju. Tim povodom Biblioteka
je organizovala sve~anost koja je na jed-
nom mestu okupila najbli`u rodbinu, ko-
lege i nau~ne saradnike, prijatelje, pred-
stavnike dru{tveno politi~kog i kulturnog

`ivota i druge po{tovaoce dela akademika
Vlahovi}a, etnologa, antropologa, dokto-
ra nauka, univerzitetskog profesora, ~lana
Crnogorske akademije nauka i umjetno-
sti, a pre svega Prijepoljca. Re~ je o vi{e od
2000 jedinica nau~ne gra|e, knjiga, mono-
grafija, ~asopisa. Zato je re~eno da je ovaj
legat pravi edukacioni centar. Otvaranjem
legata, Biblioteka je preuzela i va`nu oba-
vezu, da obradi, ~uva i predstavi javnosti
ovaj bogati nau~ni fond, zna~ajan za kul-
turnu istoriju prijepoljskog kraja, ali i za

prou~avanje individualnog stvarala{tva dr
Petra Vlahovi}a. O ̀ ivotnom putu akade-
mika Vlahovi}a, govorili su prof.dr.Draga-
na Radoji~i}, direktorica Etnografskog in-
stituta Srpske akademije nauka i umetno-

sti u Beogradu i saradnik ove institucije dr
Branko Banovi}. 

- Svojim delom akademik Vlahovi} sle-
dio je Cviji}evu misao: „@ivot je za to da se
korisno utro{i“ i decenijama predano i ne-
umorno stvarao na polju etnologije i antro-
pologije, kao vrstan nau~nik, istra ìva~, pe-
dagog, pisac, izdava~ brojnih ~asopisa i
monografija i organizator brojnih nau~nih
i stru~nih okupljanja, naglasila je Radoji~i}. 

Dr Banovi} opisao je profesora Vla-
hovi}a kao jednostavnog, pristupa~nog i

radoznalog ~oveka otvorenog srca i {iro-
kih interesovanja. Sve ove osobine, rekao
je Banovi}, svoj koren imaju u izuzetno
multikulturalnoj atmosferi koja se nego-
vala u njegovoj porodici, gde je primio
prve impulse koji su ga jasno oblikovali
kao ~oveka visokih intelektualnih stre-
mljenja i kosmopolitskog duha. 

- Pokazivao je nestvaran senzibilitet
prema neafirmisanim nau~nicima i lo-
kalnim inicijativama na polju kulture i
prosvete. Ni jedna ruka pru`ena sa loka-
la nije ostajala u vazduhu o ~emu svedo-
~i utemeljenje pre pola veka nau~nog
skupa „Seoski dani Sretena Vukosavlje-
vi}a“ ba{ u Prijepolju, koji je okupljao
najuglednija nau~na imena i koji je otva-
rao prostor i za razne nove inicijative i
ideje, istakao je Banovi}. 

Ljubav prema zavi~aju, ali i znanju, is-
tra`ivanju i nauci Vlahovi} je preneo i na
svoju k}erku dr Maju \ukanovi} koja je
navela da je upravo pod krovom Doma
kulture imala ~ast da, kao u~enica osnov-
ne {kole, slu{a vrsna predavanja istori~a-
ra, sociologa, antropologa, filologa, arhe-
ologa, {to je, kako je priznala, odredilo i
njen ̀ ivotni i profesionalni poziv. 

- Pamte}i svaku stazu Polimlja propu-
tovao je ceo svet ali je uvek nastojao da
obale Lima, najlep{e reke na svetu, kako
je govorio, pove`e sa novim krajevima
idejama i dostignu}ima. Iz svih mesta na
kojima je bio donosio je probrane publi-
kacije koja sada nastavljaju svoj `ivot,
upravo na obalama Lima, rekla je doktor
slovena~kog jezika na Filolo{kom fakul-
tetu u Beogradu Maja \ukanovi}. 

I. Had`agi} Durakovi}

Prijepolje - Pre dve godine to je bila
„gotova“ stvar. Trebalo je da uz pomo}
nema~ke razvojne banke Prijepolje uz
jo{ nekoliko op{tina koje su u{le u pro-
gram, dobije daljinsko grejanje na mno-
go jeftinije gorivo koga ima u izobilju. ̂ i-
nilo se da je to izgledno. Gde je „zapelo“?

Jedan od ve}ih projekata o kome se
mnogo govorilo bio je vezan za izgradnju
Toplane na biomasu kojom bi se re{ili ba-
rem neki problemi vezani za daljinsko
grejanje u Prijepolju. Naime, pri~a je po-
~ela 2016.godine kada je prijepoljska op-
{tina bila me|u desetak koje su odabrane
da se uklju~e u program koji se realizovao
u saradnji dr`ave i nema~ke razvojne
banke. Izgledalo je da sve ide u pravcu
ulaganja u ovaj projekat, jer su usledili
kontakti rukovodstva op{tine i JKP „Lim“
sa investitorima. Kako je tada re~eno, ne-
ma~ka razvojna banka nudila je grant od
400.000 evra bespovratnih sredstava, na-
zovimo to donacijom, uz kredit na 20 go-
dina u visini 2,1 milion evra. Po{to se sve
odvijalo u saradnji sa Ministarstvom za
energetiku, dr`ava bi, prema procenama,
bila garant kreditnih sredstava. [ta bi bio
epilog? Grejanje u prijepoljskoj op{tini bi-
lo bi jeftinije tri puta, na toplanu bi bile
priklju~ene mnoge ustanove, celi kom-
pleksi zgrada i poslovni objekti. Trebalo je
samo da se pristupi izgradnji toplane, od-
nosno da se na odre|enoj lokaciji, a ona je
bila kod zgrade Gimnazije, defini{e stova-
ri{te za biomasu.

Bilo je to sve izgledno jo{ u decembru
2019.godine. Onda je sve stalo. Naime, od
pomenutih op{tina koje su u{le u pro-
gram, Priboj ve} uveliko fini{ira radove.
Zvornik je tako|e u zavr{noj fazi kao i No-
vi Pazar. Prijepolje nije uradilo ni{ta. Od-
nosno, stiglo se do projekta, ali iako je
imalo idejno re{enje, iako su ura|eni ela-
borati, sve je zaustavljeno. Javnost je osta-
la uskra}ena za informacije za{to nismo
nastavili sa aktivnostima. Izbori nisu izgo-
vor jer i posle izbora novoformirana koa-
licija mogla je da nastavi sa zapo~etim, ali
su izostali odgovaraju}i kontakti. Za{to? 

Sli~no pitanje postavljeno je na nedav-
nom vrlo temeljnom i vi{esatnom sastan-
ku ~lanova Op{tinskog ve}a sa rukovodi-
ocima svih slu`bi JKP „Lim“ koji je inici-
rao predsednik op{tine Vladimir Babi}.
Odgovor se nije ~uo. A predo~eno je da bi
u{tede za grejanje korisnika bile znatne, da
cene mazuta ponovo enormno rastu, da
su sve skuplji remonti dotrajalih kotlarni-
ca, o zaga|ivanju da ne govorimo. Prema
idejnom projektu, Toplana na biomasu
mogla je da isporu~uje grejanje Domu kul-
ture, pred{kolskim ustanovama sa obe
strane Lima, Gimnaziji, zgrada Elektrodi-

stribucije, stambenim zgradama u [eho-
vi}a Polju, Osnovnoj {koli „Vladimir Peri}
Valter“, Nacionalnoj slu`bi za zapo{ljava-
nje, Centru za socijalni rad, Muzeju, Op-
{tinskoj upravi, stambeno poslovnim
kompleksima u centru grada. Cena „se~-
ke“ je, prema kalkulacijama ~etiri puta jef-
tinija od cene mazuta. To zna~i, opet pre-
ma kalkulacijama koje su izvo|ene, da bi
grejanje bilo jeftinije i do 30 odsto. 

U oktobru 2019. godine oformljen je
tim koji }e se baviti realizacijom projekta
izgradnje Toplane na biomasu. Bila su tu
dva ~lana tada{njeg Op{tinskog ve}a,
predstavnici JKP „Lim“, te pet slu`benika
Op{tinske uprave. Vrlo je te{ko sada do}i
do informacije za{to je sve stalo, da li se
odustalo ili je ne{to drugo u pitanju. Ipak,
prema saznanjima do kojih smo do{li, sve
je 2019. stalo zbog nere{enih imovinsko-
pravnih odnosa. Pojavio se vlasnik parce-
le na kojoj je trebalo da se sagradi stovari-
{te za energent. On tra`i da mu se vrati ili
plati zemlji{te koje svojevremeno nije pri-
vedeno nameni, iako je otkupljeno. 

Du{ka Baji}, ~lanica Op{tinskog ve}a,
obja{njava da se od Toplane nije odusta-
lo, ali nije tokom proteklih godinu dana
u{la u prioritete jer su se nametnuli neki
drugi projekti koje je valjalo pripremiti ili
konkurisati za sredstva kako bi bili ura-
|eni. Ispre~ili su se i imovinski sporovi,
dodaje Baji}.

- Svakako ostajemo pri toj ideji jer je
izgradnja Toplane za grad ne{to {to je

neophodno, kao {to je neophodno da se
pre|e na jeftiniji energent i onaj koji ne
zaga|uje `ivotni prostor. Me|utim, raz-
matramo jo{ neke ideje jer mogu}e je
konkurisati za isti projekat i njegovu re-
alizaciju i kod Kancelarije za javna ulaga-
nja. Ono {to nas je tako|e opredelilo da
ovaj projekat stavimo u drugi plan u od-
nosu na neke druge je i najava da bi do
Prijepolja trebalo da stigne gasovod, ka-
`e Du{ka Baji}.

Ono {to je, me|utim, sada izvesno je da
Kancelarija za javna ulaganja ne finansira
izgradnju gradskih toplana, ve} samo {kol-
skih, otuda je podr`an projekat izgradnje
kotlarnice na biomasu u {koli u Selja{nici.
Ono {to je, tako|e, u ovom trenutku va`no
je i ~injenica da je mazut poskupeo sa 55 di-
nara koliko je ko{tao kad je ura|ena kalku-
lacija za uslugu grejanja koju pru`e JKP
„Lim“ na 85 dinara koliko ko{ta sada. Gra-
|ani pla}aju grejanje 240 dinara bez PDV
po kvadratu, ali prema sada{njoj ceni ener-
genta koji je ubedljivo najskuplji, ta cena bi
trebalo da bude minimum 300 dinara. Su-
de}i prema op{toj „kuknjavi“ onih koji se
greju kad se spomene cena grejanja, o~eki-
vati da se ona pove}a, bilo bi nerealno. [ta
}e se onda desiti? Pa, nije nikakva tajna za
one koji prate rad JKP „Lim“ i kalkulacije
vezane za grejne sezone. Desi}e se gubitak
od barem 30 miliona dinara koji }e ovo jav-
no preduze}e, ~iji je osniva~ op{tina, dove-
sti na ivicu ~im se grejna sezona zavr{i. 

Indira Had`agi} Durakovi} 

Toplana na biomasu u Prijepolju 

Da li se stalo ili odustalo

Program za
{est op{tina 

Program, vredan ukupno 26,7 mili-
ona evra, obuhvata {est lokalnih sa-
mouprava u Srbiji. Tender za toplanu
na biomasu u Novom Pazaru raspisan
je pro{log leta, dok su tenderi za jo{
dve op{tine, Priboj i Mali Zvornik, ras-
pisani u aprilu 2020. godine. Ovim pro-
jektom ide se ka procesu dekarboniza-
cije i pove}anja kvaliteta vazduha, re-
kao je Ridiger Hartman, direktor beo-
gradske kancelarije nema~ke razvojne
banke, koja sa {vajcarskim Dr`avnim
sekretarijatom za privredne poslove,
finansira program promocije razvoja
tr`i{ta biomase u Srbiji. Gradnja nove
toplane u Priboju po~ela je krajem sep-
tembra.

Toplovod na biomasu za Prijepolje 

Biblioteka u Prijepolju

Bogatija za legat 
akademika Petra Vlahovi}a 

Sabira Hod`i} v. d. direktorice 
Sa 18 glasova za, tri protiv i jednim suzdr`a-

nim glasom odbornika kojih je bilo 29 na deve-
toj sednici Skup{tine op{tine, koja ima 41 odbor-
nika, Sadija Hod`i}, diplomirani ekonomista, di-
rektorica Biblioteke „Vuk Karad`i}“ razre{ena je
du`nosti godinu dana pre isteka ~etvorogodi-
{njeg mandata, a Sabira Hod`i}, kao kandidat
SPP, imenovana je za vr{ioca du`nosti najstarije
kulturne ustanove u prijepoljskoj op{tini.

Jedan broj odbornika je upozorio da razre{e-
nje dosada{nje direktorice nije u skladu sa Zako-
nom o kulturi, jer nije ispunjen ni jedan uslov pre-
ma kome bi razre{enje bilo opravdano. Za ovu
odluku nisu glasali odbornici SDP koji su tako|e
deo koalicione vlasti u Prijepolju. Sabira Hod`i},
diplomirani pravnik, bila je na funkciji na~elnice
Op{tinske uprave u jednom periodu ali je iz pri-
vatnih razloga, dala ostavku na ovu funkciju. 

Ispred porodice zahvalila se k}erka 
dr Maja \ukanovi}: Legat Petra Vlahovi}a 
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Nova Varo{ - Grejanje u Novoj Varo{i
skuplje je za 10 odsto za individualne po-
tro{a~e, a 25 za javni sektor i privredu.
Odlukom Op{tinskog ve}a, nova cena
zagrevanja stambenog prostora po kva-
dratu od 1.novembra iznosi 106,48 dina-
ra bez PDV, a za pravna lica 181,5. 

Ovo je epilog vi{esatne rasprave na po-
slednje dve sednice Op{tinskog ve}a na ko-
jima su se „lomila koplja“ izme|u pred-
stavnika „Energije Zlatar NV“, koji su zbog
finansijskih problema u poslovanju tra ìli
poskupljenje od ~ak 30 odsto i ve}nika, ko-
ji su, nakon prvobitne „rampe“ na novi ce-
novnik, ipak, „popustili“ analiziraju}i real-
no stanje oko nabavke energenata na tr ì-
{tu i ozbiljnosti situacije u kojoj se nalazi
ovo javno op{tinsko preduze}e . Jedna i
druga strana na{li su se „na pola puta“, sa
ciljem da se ne opterete isuvi{e ina~e tanki

nov~anici potro{a~a, a da „Energija“ ne do-
ìvi sudbinu „katanca u bravi“. 

- Da Ve}e nije usvojilo predlog „Ener-
gije“ o poskupljenju, preduze}e ne bi
uspelo da obezbedi nabavku energenata
odnosno sigurno snabdevanje potro{a~a
tokom ove grejne sezone. Ve} smo nago-
milali dugovanja, a cena mazuta na tr`i-
{tu nikako da se stabilizuje. Kako trenut-
no stoje stvari, nama samo za mazut, pe-
let, struju i tro{kove prevoza energenata
treba oko 80,5 miliona dinara, a ukupni
prihodi ne prelaze cifru od 77.300.000
dinara. A gde su zarade zaposlenih i
ostali tro{kovi - rekao je poslednjoj sed-
nici Ve}a, odr`anoj pre nekoliko dana,
direktor „Energije Zlatar NV“ Zoran \o-
ki}, uz napomenu da je nova cena greja-
nja i dalje jeftinija nego u mnogim dru-
gim lokalnim samoupravama. R. P. 

Odlukom Op{tinskog ve}a poskupelo grejanje u Novoj Varo{i

Za individualne potro{a~e skuplje za 10, za privredu 25 odsto

Ve}nici nevoljno dali „zeleno svetlo“ za poskupljenje grejanja

Krst iznad Mile{eve 
Prijepolje - Povodom uspe{no izvedenog
poduhvata postavljanja krsta iznad manastira
Mile{eva u Prijepolju, na brdu Titerovac,
komandant RV i PVO general-potpukovnik
Du{ko @arkovi} odlikovan je Ordenom Belog
an|ela Prvog stepena, a 890. Me{ovita
helikopterska eskadrila Ordenom Belog an|ela
Drugog stepena koje im je uru~io episkop
mile{evski Atanasije Rakita.                         I. H. D.

FOTO-VEST
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Prijepolje - Do funkcionisanja
transfer stanice mnogo ozbiljnog po-
sla. Jo{ uvek mnogo nepoznanica. A
koliko }e ovo pitanje biti slo`eno i da
se sa zatvaranjem Stanjevina nije zavr-
{ila pri~a, ve} da tek po~inje i da za tu
pri~u treba projekata, sredstava, ljudi,
organizacije, mehanizacije, vozila i vo-
za~a, gra|anske svesti i komunalnog
(pre)vaspitanja, do~arao je u punom
obimu direktor Regionalne sanitarne
deponije „Banjica“ Ljubenko Vasilje-
vi}, podnose}i izve{taj na devetoj sed-
nici Skup{tine op{tine Prijepolje o
uskla|enosti aktivnosti sa planom u
prvih {est meseci ove godine.

Ovo preduze}e osnovale su op{ti-
ne koje su zainteresovane za re{ava-
nje problema deponovanja sme}a i
desetak godina direktor prima platu
kao jedini zaposleni, a svoje „prina-
dle`nosti“ primali su uredno i svi

oni koji su bili ~lanovi odre|enih
„tela“ delegirani ispred tih op{tina.
Nije se radilo ni{ta, jer nije bilo ni
pomaka. Sada je po~elo da se radi. A
to zna~i da sve tri op{tine, o u~e{}u
Sjenice i dalje se ne zna ni{ta, iako se
formalno vodi kao ~etvrti u~esnik u
projektu, da }e morati da se planira-
ju zna~ajna sredstva u bud`etima za
slede}u godinu koja }e omogu}iti
funkcionisanje transfer stanice i od-
vo`enje sme}a do deponije u U`icu. 

Pojedini odbornici tra`ili su sve
detalje o onome {to se radi, da li su
pribavljene sve dozvole, da li je na-
pravljena sistematizacija radnih me-
sta, konstrukcija finansiranja, da li
se po{tuju rokovi i kada }e se mo}i
govoriti o spremnosti transfer stani-
ce da bude u funkciji. Vasiljevi} je
odmah rekao da je ceo posao „obi-
man, ozbiljan i da tra`i opse`nu pri-
premu“. Od juna, kada je upu}en
javni poziv, zna se da je neophodno
da se, pored samog objekta transfer
stanice, urade pristupne saobra}aj-
nice, dalekovod i vodovod. Za to se
tek rade projekti, a izvo|a~ radova iz
Novog Sada }e, najverovatnije u ro-
ku, a to je sredina decembra, monti-
rati ma{insku opremu, po{to je ve}
ura|ena betonska podloga i rampe.
Me|utim, kad }e biti ostalo ura|e-
no, za sada se ne zna, a to zna~i da se

ne zna ni kada }e transfer stanica
po~eti da funkcioni{e. Ne zna se ni
koliko }e sve to ko{tati. Ne zna se da
li }e se raditi u jednoj ili dve smene,
ali }e trebati dvadesetak radnika. 

Dosta je nepoznanica, otvoreno
je naglasio Vasiljevi}. Prema njego-
vim re~ima, ako se sve uradi do po-
lovine naredne godine, bi}e zadovo-
ljavaju}e, po{to je re~ o ogromnom
poslu.

Indira Had`agi} Durakovi} 
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Nova Varo{ - Op{tina Nova Varo{
jedna je od retkih koja je jo{ 2015.
usvojila program mera ekonomskog
razvoja za `ensko preduzetni{tvo. U
poslednje tri godine, iz lokalnog bu-
d`eta je konkursima sa oko 2,5 milio-
na dinara podr`ano pet `ena koje su
pokrenule sopstveni biznis. U okviru
agrarnog bud`eta, zapo~elo se sa sti-
mulativnim merama i za ekonomsko
ja~anje `ena-nosilaca registrovanih
poljoprivrednih gazdinstava - ka`e po-
mo}nica predsednika op{tine za pri-
vredu i lokalni ekonomski razvoj Ma-
rijana \oki}. 

Ona, me|utim, napominje da sli-
ka na ovda{njem terenu nije „ru`i~a-
sta“ kada je u pitanju razvoj `enskog
preduzetni{tva, bez obzira na ~injeni-
cu da op{tinska uprava ula`e napore
i sredstva da se stanje u ovoj oblasti
unapredi. U fokusu svih mera lokal-
ne samouprave, a i dr`ave, jeste eko-
nomsko osna`ivanje `ena, a na tom
polju je potencijal pripadnica ne`ni-

jeg pola ogroman, ali nedovoljno is-
kori{}en. 

- U~e{}e ̀ ena kao vlasnica privred-
nih subjekata u novovaro{kom kraju je
na veoma niskom nivou. Od ukupno
626 registrovanih privrednih subjeka-
ta , svega 154 su u vlasni{tvu `ena, {to
je oko 25 odsto. Po strukturi privredne
delatnosti, uglavnom je re~ o preduzet-
nicama koje se bave poslovima koji se
tradicionalno vezuju za uslu`ni sektor
(frizerski i kroja~ki saloni, trgovinske
radnje, knjigovodstvene agencije) - po-
ja{njava \oki} i isti~e: 

- Kada su u pitanju vlasnice gazdin-
stava u agraru, situacija je jo{ nepovolj-
nija. Od ukupno 3.630 registrovanih
poljoprivrednih gazdinstava , svega 19
posto su nosioci `ene. U tom pogledu
je zabrinjavaju}e i njihovo u~e{}e u ko-
ri{}enju aktuelnih podsticaja iz lokal-
ne poljoprivredne „kase“. Lane su `e-
ne, recimo, podnele svega 22 zahteva
za subvencije od ukupno njih 136. Is-
koristile su samo 14,3 procenta op{tin-

skog agrarnog bud`eta za nabavku
opreme i sto~nog fonda u ukupnom
iznosu investicije od 1,9 miliona dina-
ra. Nivo investija koje su ovim putem
obezbedili mu{karci kao nosioci RPG
iznosi blizu 14.000.000 dinara, {to je
ujedno i najbolja potvrda o veli~ini
ekonomske mo}i tih gazdinstava. 

Nedavno istra`ivanje vi{e nevladi-
nih organizacija na temu `enskog
preduzetni{tva u Srbiji u poslednjih se-
dam godina, pokazalo je da je, iako na
ovom polju ima pozitivnih pomaka,
stanje nije zadovoljavaju}e. Najve}e
razlike su uo~ene u veli~ini biznisa, a
obeshrabruje podatak da ~ak 99 posto
preduzetnica su vlasnice mikro pred-
uze}a, koja zapo{ljavaju najvi{e do de-
setak radnika. Istra`ivanje je pokazalo
i da najve}i broj pripadnica ne`nijeg
pola zaplovi preduzetni~kim vodama
iz nu`de jer nisu mogle da do|u do
drugog zaposlenja, a ne razvijene pred-
uzetni~ke ideje i inicijative. 

R. Popovi}

Nova Varo{ - I pored finansiranja
razli~itih programa u oblasti lokalne
populacione politike, u zlatarskom
kraju se i dalje vi{e umire nego {to se
~uje pla~ novoro|en~adi. Obeshrabru-
ju najnoviji podaci da su u proteklih
deset meseci ro|ene svega 62 bebe, {to
je za 13 manje nego u istom periodu la-
ne. Ako se ovakav trend nastavi do
kraja 2021.bi}e ovo „najcrnja“ godina
u proteklih deset.

Lokalna samouprava vi{e od dece-
nije iz op{tinske kase izdvaja zna~ajna
finansijska sredstva za podsticaj ra|a-
nja beba. Godi{nji bud`et za nov~ane

naknade za novoro|en~ad i nezaposle-
ne porodilje u proseku prema{i cifru
od oko 25 miliona dinara, {to je znat-
no vi{e nego {to op{tine u okru`enju
izdvajaju za borbu protiv „bele kuge“.
Statistika je, ipak, nemilosrdna i poka-
zuje da je i to nedovoljno da se zausta-
ve negativni trendovi zbog kojih se No-
va Varo{ i dalje nalazi u grupi od osam
op{tina u Srbiji sa najni`om stopom
nataliteta.

Situacija po pitanju ra|anja dece u
zlatarskom kraju bila je ne{to povoljni-
ja od 2016.do 2019.ali se ukupna slika
ra|anja lane ponovo po~ela pogor{a-

vati. Tako se pla~ novoro|en~adi to-
kom 2016.za~uo u 111 lokalnih doma-
}instava, u dve naredne godine u po
100, a tokom 2019.ro|eno je 107 beba.
Lane je bilo 91 novoro|eno dete, {to je
na nivou perioda od 2012. do 2015. 

Danijela Topalovi} iz op{tinske slu-
`be za brigu o porodici i deci isti~e da
Op{tina poslednjih godina ula`e
ogromne napore i sredstva kako bi se
se situacija na polju ra|anja beba po-
bolj{ala. 

- Nov~ana naknada za podsticaj na-
taliteta u op{tini Nova Varo{ duplira-
na je u odnosu na period od pre devet,

deset godina. Tako su, recimo, pret-
pro{le godine novoro|en~ad i nezapo-
slene porodilje iz op{tinske kase dobi-
li vi{e od 26.000.000 dinara, a u, na pri-
mer, 2014-oj - 8,9 miliona dinara - ka-
`e Topalovi}. Ona isti~e da nov~ana
naknada za prvoro|enu bebu iznosi
100.000 dinara, za drugo dete 200.000,
tre}e 300.000, ~etvrto 400.000, a peto i
svako naredno 500.000 dinara. 

Nezaposlene porodilje za prvo dete
mogu da ra~unaju i na mese~ni nov~a-
ni podsticaj od 12.000 dinara, drugo
15.000, tre}e 18.000, ~etvrto 21.000, a
peto i svako slede}e 24.000 dinara. Iz

op{tinske kase je lane izdvojeno oko
6,4 miliona dinara, a za naknade novo-
ren~adima 19,1 miliona dinara. U ove
svrhe je u prvih deset meseci ove godi-
ne ispla}eno ukupno 17.700.000 dina-
ra (za naknade novoro|en~adima
13.350.000, a nezaposlenim porodilja-
ma 4.339.000 dinara). R. P. 

U ovoj godini u novovaro{koj op{tini ro|ene 62 bebe 

Natalitet ponovo u padu 
Zna~ajni podsticaji op{tine - godi{nje za novoro|en~ad i nezaposlene porodilje iz op{tinskog bud`eta vi{e od 25.000.000 dinara

Vi{e devoj~ica 
- Od dosada ro|ene 62 bebe u

ovoj godini, 33 su devoj~ice, za razli-
ku od lane kada su bili brojniji de~a-
ci. Prednja~e prvoro|ena deca (27),
dok su na za~elju petoro|ena (jed-
no). Ba{ kao i pro{le godine, gotovo
duplo vi{e beba ima mesto prebiva-
li{ta u gradskom nego na seoskom
podru~ju, podaci su op{tinske slu`be
de~je za{tite. 

Regionalna sanitarna deponija „Banjica“

Dug put 
„poplo~an“ parama 

Ako posao bude zavr{en do polovine naredne godine, bi}e zadovoljavaju}e:
Direktor Regionalne sanitarne deponije „Banjica“ Ljubenko Vasiljevi}
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Nepovoljna slika `enskog preduzetni{tva u novovaro{koj op{tini

Poslovne ̀ ene u manjini
Od 626 registrovanih privrednih subjekata, svega 154 su u vlasni{tvu `ena

Op{tina i finansijski podr`ava 
`ensku inicijativu: Marijana \oki} 



petak, 5. novembar 2021. VII

SPORT

Novi Pazar - U beogradskoj dvorani
,,[umice“, 10.oktobra navija~i Crvene
zvezde su u utakmici 4. kola ARKUS li-
ge konstantnim nacionalisti~kim
skandiranjem, a u 40. minutu razvija-
njem transparenta ,,Zemljom ovom
ime tvoje ve~no }e se oriti protiv potu-
rica roda svoga uvek }emo se boriti“
izazvale skandal, a epilog svega usledio
je ~etiri dana kasnije odlukom RK
„Novi Pazar da napusti rukometnu li-
gu. To je prvi slu~aj da jedan klub iz
najvi{eg ranga iz tih razloga napustio
takmi~enje. 

Obra}aju}i se javnosti nakon jed-
noglasne odluke UO o istupanju iz li-
ge, Husein Memi}, ~lan UO ARKUS
lige i biv{i rukometa{ Novog Pazara,
jasno je stavio do znanja da druga~ija
odluka nije ni mogla da bude doneta.
Javnost je do detalja obave{tena o
onome {to je Memi} govorio, ovoga
puta podse}amo se, izme|u ostalog,
{ta je rekao u uvodu i kroz novinarska
pitanja. „Posle nedavne fudbalske
utakmice izme|u Novog Pazara i Par-
tizana 20-30 na{ih navija~a procesui-
rano je zato {to su bacali stolice i ga-
|ali igra~e Partizana, naravno da nisu
trebali. [ta se uradilo sa onim navija-
~ima koji su skandirali Ratku Mladi-
}u? Znate li da li je neko uhap{en,
procesuiran? Govorim o dvostrukim
ar{inima i selektivnom pristupu. Ba{
bih voleo da vidim ho}e li biti uhap-
{en navija~ Crvene zvezde koji je
predvodio nacionalisti~ko i`ivljavanje
nad mojim narodom, da li }e biti
uhap{en taj koji je uneo transparent i
onaj koji ga je napisao. Mi smo uvek
osu|ivali sve lo{e {to rade pripadnici
na{eg naroda. Crvena zvezda se nije
ni izvinila i ne sme zbog svojih navi-
ja~a, a taj nacionalizam, taj {ovinizam
se gaji. Zato ne}emo igrati ARKUS li-
gu i nema nikog da boli glava“, rekao
je, pored ostalog, Memi}.

Dve nedelje kasnije u formi saop-
{tenja rukovodstvo ARKUS lige izve-
stilo je kako je RK Crvena zvezda ka-
`njenja sa 100.000 dinara, a Novi Pa-
zar sa 300.000 zbog napu{tanja lige.
Nije gre{ka, dobro ste pro~itali! „Re-
akcija rukovodstva ARKUS lige da
nas kazni sa 300.000 dinara, a Crvenu
zvezdu sa 100.000 govori da samo na-
pravili pravi potez time {to smo istu-
pili. Ne}emo platiti tu kaznu, ne pada

nam na pamet. Kako da platimo kad
smo istupili iz te lige“, kratko je poru-
~io Memi}.

Ni Murinjo s ovim sastavom
ne bi mogao ni{ta 

Tim ili trener, {ta ne valja? To je ha-
mletovska dilema koja je jo{ uvek na
snazi u fudbalskom Novom Pazaru.
Pre nego je 18. oktobra zaseo u vrelu
trenersku klupu kao tre}i {ef od po~et-
ka sezone, a 22. u superliga{koj klup-
skoj istoriji, do Dragana Radoji~i}a je

sigurno stigao aber da ogroman deo
fudbalske javnosti smatra da sa trenut-
nim sastavom ni Murinjo ni{ta ne bi
uradio. Na predstavljanju 51. godi{nji
Nik{i}anin akcenat je stavio na ne{to
drugo, hrabre}i sebe i sve ostale bez
treptaja je izgovorio: ,,Ova ekipa ima
kvalitet i sad je najva`nije da {to pre
napustimo mesto na kojem smo. Po-
stoji i plej - of, o njemu samo razmi{lja-
mo“, rekao je 18. oktobra Radoji~i}.

I najve}e naiv~ine znaju da prve
izjave sportista pri dolasku u novi
klub uglavnom ne treba uzimati za
ozbiljno. [ta ~ovek mo`e drugo da
ka`e, bilo bi nenormalno da je rekao
kako je stigao da Novom Pazaru po-
mogne da bi {to pre ispao. Ne{to mo-
ra da se prozbori, neko je u tim situa-
cijama umereniji, neko eufori~niji, a

neko voli da ka`e ono {to bi svi drugi
voleli da ~uju. Prvi me~evi dali su za
pravo Radoji~i}evom fajterskom na-
stupu na promociji. Tim koji je izveo
u Kru{evcu (Napredak - Novi Pazar
1:1), ne mnogo druga~iji od onog ko-
ji je u poslednjoj svojoj utakmici Ko-
la{inac neuspe{no suprotstavio Spar-
taku, osvojio je bod posle ~etiri uza-
stopna poraza. U drugom je pobe-
dom nad Budu}no{}u iz Dobanovaca
prvi put posle pet godina sa Novim
Pazarom pro{ao u slede}e kolo Kupa
Srbije. Ve} u tre}em razloga za zado-

voljstvo nije bilo (nije bilo ni poraza -
Novi Pazar : Radnik 1:1), jer bez po-
beda u serijama jedino je izvesno tap-
kanje u mesto. 

Saida opet prvakinja sveta 

Kikbokserka Saida Bukvi} ne zna za
granice. ^etvrti put uzastopno osvoji-
la je zlato na svetskom prvenstvu u lou
- kiku do 52 kg. Razlog {to ovoj tituli
daje primat vrlo je prost. Od ove godi-
ne kik - boks je olimpijski sport, ni{ta
vi{e nije kao {to je bilo - re~e Saida.

To zna~i da je na najboljem putu da
se za tri godine na skupu najboljih svet-
skih sportista u Parizu na|e me|u glav-
nim kandidatkinjama za najvi{e posto-
lje. Potpuno posve}ena kik - boksu za-
jedno sa bratom Sedadom usavr{ila je
tehniku do najsitnijih detalja i kad se to
spoji sa ambicijom, voljom i ̀ eljom do-
bijete {ampiona u ~ijim me~evima ne-
ma neizvesnosti. Sve tri rivalke u itali-
janskom gradu Lido di Jazolu tukla je sa
5:0, ostaviv{i najbolje za kraj u kojem
Turkinja Fatmahanim Gokd`a nije
imala ni najmanju {ansu da je iznenadi.

Poslednja decenija protekla je u
usponima i padovima FK Novi Pazar.
To je klub koji je bio, jeste i uvek }e bi-
ti u `i`i sportske javnosti grada, ali
boksu niko i nikad ne mo`e oduzeti
barjak na kojem je utisnut slogan - sa-
mo mi smo bili deo elite biv{e Jugosla-
vije. Slavom oven~ana Mladost izbaci-
la je ~itavu plejadu vrhunskih majsto-
ra ringa i nikad i niko od tih velikana
nije uspeo da se ugura u reprezentaci-
ju i bude deo najve}ih planetarnih tur-
nira, Olimpijske igre i Prvenstvo sve-
ta. Razlog je najprostiji mogu}i, na}i se
u najboljoj selekciji Jugoslavije tog vre-
mena ravno je danas plasmanu u fud-
balsku Ligu {ampiona kroz prvenstva
Engleske, Italije, [panije i Nema~ke. 

Toski} na Prvenstvu

Boks vi{e od trideset godina u ze-
mlji i Novom Pazaru nije ono {to je
bio, ali to ne umanjuje radost jednog
sportskog podviga. Prvi put u istoriji
ovog sporta Novi Pazar je imao senior-
skog reprezentativca na svetskom
{ampionatu. Me|u 12 boksera koji su
Srbiju predstavljala na {ampionatu
planete na{ao se i 21. godi{nji D`ejlan
Toski}, prvak Srbije u polusrednjoj ka-
tegoriji (do 71 kg). Voljom `reba u pr-
vom kolu bio je slobodan, Mundbuki-
va iz Tanzanije odustajanjem ga je po-
slao na Rusa Vadima Musajeva. Stra-
{ni nokauter kao prvi sa svetske rang
liste i sa iskustvom iz profesionalnih
voda bio je nepremostiva prepreka.
Ostaje ̀ al {to je hrabri Toski} od starta
krenuo u otvoren obra~un iz kojeg se
posle samo 29 sekundi borbe u prvoj
rundi na{ao na podu. S druga~ijom
taktikom verovatno da bi i ukupni uti-
sak bio bolji. Bez obzira na sve - dubok
naklon za D`ejlana!

Jo{anica i Tutin su 17. oktobra bili
akteri retko zanimljivog derbija, u sva-
kom smislu. U 9. kolu [umadijsko-ra-
{ke zone namerio se prvi protiv drugog
na tabeli, razlog dovoljan da sand`a~ki
derbi u Novopazarkoj banji okupi istin-
ske zaljubljenike u fudbal. Tribine ispu-
njene, okolna brda{ca isto, a na terenu
sadr`aj zbog kojeg fudbal i jeste ono za
{ta se smatra - najlep{a sporedna stvar
na svetu. Sve {to je tog nedeljnog popo-
dneva vi|eno bilo je iznad ~etvrtog fud-
balskog razreda. Pobedio je fudbal, pa
je rezultat 4:1 za Jo{anicu potpuno i s
pravom potisnut u drugi plan. Bez ijed-
ne ru`ne re~i sa tribina i bez grubosti na
terenu, i to pred 700 do 1.000 gledala-
ca. Eh, da nam je toga vi{e! 

Oktobar obele`ilo napu{tanje lige rukometa{a Novog Pazara 
i titula svetske prvakinje fenomenalne Saide Bukvi}

Kazna kao nagrada
Prvoslav Le{evi}

SPORTSKE VESTI

BESIM IBRAHIMOVI] NA 
ISTANBULSKOM MARATONU

Novi Pazar- Novopazarski sportista rekre-
ativac iz starosne kategorije 60+ Besim Ibrahi-
movi} tr~a}e 7. novembra na Istanbulskom ma-
ratonu, gde }e prvi put na jednoj zvani~noj
atletskoj manifestaciji probati da pre|e stazu od
42 kilometra i 195 metara. „O~ekujem da zavr-
{im trku u nekom dobrom vremenu. @elim da
dostojno reprezentujem na{ grad i rekreativce.
Pripreme su bile `estoke, a tu su mi najvi{e po-
mogli Rifat i Ermin Ziljki}, kao i Mirsad Rebronja.
Za poslednja tri meseca istr~ao sam vi{e od 900

kilometara, {to je za moje godine ozbiljna broj-
ka“, rekao je Ibrahimovi} za RTVNP. 

POBEDA KO[ARKA[A
Novi Pazar - Ko{arka{i Novog Pazara po-

bedili su gostuju}i tim Vr{ca sa 91:87 (23:18,
18:24, 31:21, 19:24), u utakmici {estog kola
Ko{arka{ke lige Srbije. Najbolji kod Pazaraca
bio je Fahrudin Manjgafi} sa 23 poena, uz 10
skokova, a sledili su ga Altin Islamovi} sa 13,
Asmir Numanovi} i D`ejlan Muratovi} sa po 11,
te Kevin Vare sa 10 poena. Pazarci u narednom
kolu, u subotu, gostuju u U`icu. 

Ne pada nam na pamet da platimo kaznu: Husein Memi} 

Da je vi{e ovakvih utakmica: Jo{anica-Tutin

Razmi{ljamo o plej-ofu: Dragan Radoji~i} i Semir Had`ibuli}
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MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA NA DODATAK

SAND@AK DANAS

Period:
3 meseca - popust 10% 

= 546,00 din

6 meseci - popust 15%

=1.053,00 din

12 meseci - popust 20%

=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

Nova Varo{ - Rotari klubovi u Srbiji, u okviru
akcije „Za lep{u {kolu“ koju sprovode uz podr-
{ku Ministarstva prosvete, nauke i tehnolo{kog
razvoja, donirali su mini dronove za sedam
osnovnih {kola na teritoriji op{tina Nova Varo{,
Priboj i Prijepolje. Po jednu bespilotnu letelicu,
~ija bi primena trebalo da unapredi kvalitet na-
stave u oblasti informatike, dobili su i O[ „@ivko
Ljuji}“ i osmoljetka „Gojko Drulovi}“ u Radoinji. 

Donacija }e da, kako je istaknuto na nedavnoj
sve~anoj dodeli dronova u Prijepolju za ove tri
susedne op{tine, uti~e na razvoj kompetencija iz
oblasti informatike odnosno programiranja.
„Ovo inovativno nastavno sredstvo bi}e od izu-

zetnog zna~aja za u~enike petog i {estog razreda,
koji u okviru nastavnog plana i programa izu~a-
vaju programske jezike „Skre~“ i „Pajton“, obja-
{njava direktorka radoinjske {kole Ivana \aji}. 

Guvernerka Rotari kluba Zorica Jestrovi} je
naglasila da su dronovi idealni za u~enje i prime-
nu teoretskih znanja na ovom polju, jer upravlja-
nje bespilotnim letelicama nije ve{tina ve} puko
znanje. „Sve ono {to |aci uo~e u okviru predme-
ta informatike, osnove Skre~a i Pajtona, mogu
da primene na ovim bespilotnim letelicama od-
nosno dronovima. U okviru kacije „Za lep{u
{kolu“ smo , ina~e, obezbedili ukupno 670 dro-
nova koji su podeljeni {kolama {irom Srbije“, is-

takla je Jestrovi} i dodala da su akciju finansijski
pomogli i rotarijanci iz Nema~ke, Amerike, Au-
stralije i zemalja regiona. 

Bespilotne letelice dobile su i tri osmoljetke iz
Prijepolja („Vladimir Peri} Valter“, „Sveti Sava“ i
„Milosav Stikovi}“), kao i dve pribojske osnovne
{kole („Desanka Maksimovi}“ i „Vuk Karad`i}“).
^itav projekat ima za cilj da resornom Ministar-
stvu pomogne da se u {kolama obezbedi podizanje
nivoa digitalne pismenosti |aka i upoznavanje sa
novim tehnolo{kim alatima radi postizanja klju~-
nih kompetencija za celo`ivotno u~enje, te sticanje
i preduzetni~kih ve{tina sa aspekta pripreme za no-
ve poslove u okviru digitalne revolucije. R. P. 

„Breznica“ za
ste~aj u Vektri

Pljevlja - Ekolo{ko dru{tvo „Brezni-
ca“ pozdravilo je inicijativu Uprave pri-
hoda i carina Podru~ne jedinice Pljevlja
za uvo|enje ste~aja u Vektru Jaki},
kompaniji koja je op{tini Pljevlja nani-
jela nenadoknadivu {tetu. Kao civilni
sektor o~ekujemo od nadle`nih da se
oglase i da saop{te rezultate istrage. „Ta-
ko|e pozivamo ih da zatra`e uvo|enje
ste~aja u ostale Brkovi}eve firme, Optel
i Gra|evinar i nastave sa kontrolama
dr`avnih i lokalnih kompanija, jer su
Pljevljaci zaslu`ili da znaju gdje je i{ao
njihov novac, a zaposleni radnici zbog
~ega godinama nisu upla}ivani porezi i
doprinosi, pa zbog toga ostaju bez posla
ili ne mogu da ostvare pravo na penzi-
ju“, pi{e u saop{tenju NVO Ekolo{ko
dru{tvo Breznica koje je potpisao izvr-
{ni direktor Milorad Mitrovi}. C. D.

Donacija Rotari klubova osmoljetkama u Novoj Varo{i, Priboju i Prijepolju 

Dronovi za sedam {kola

Rebalansom bud`et 
Bijelog Polja ve}i 
za 600 hiljada evra 

Bijelo Polje - Odbornici Skup{tine op{tine Bijelo Polje
usvojili su na nedavnoj sjednici rebalans bud`eta za 2021. go-
dinu koji iznosi 14.472.428, 80 evra. Rebalansom su prihodi i
rashodi uve}ani za 591.428,80 evra, odnosno za 4,26 odsto ve-
}i u odnosu na Bud`et za 2021. godinu. Sekretarka za finansi-
je Alida Nuhod`i} kazala je da je rebalans bud`eta jo{ jedan
pokazatelj da Op{tina ostaje posve}ena unapre|enju uslova
za rad i `ivot u Bijelom Polju, a da na predlog rebalansa pri-
mjedbe nije imalo ni nadle`no Ministarstvo finansija i socijal-
nog staranja.

Pola veka „Tokova“
Berane - ̂ asopis „Tokovi“ ove godine obilje`ava 50 godi-

na od izlaska prvog broja. „U `elji da se na skroman na~in, ali

ponosno, obilje`i ova jubilarna godi{njica slu`enja nauci i lju-
dima, u izdanju JU Centar za kulturu {tampan je novi broj To-
kova - ~asopisa za nau~na, knji`evna i dru{tvena pitanja“, sa-
op{teno je iz ove ustanove. ̂ asopis se mo`e preuzeti u prosto-
rijama Centra za kulturu i u Narodnoj biblioteci „Dr Radovan
Lali}“ ili na sajtu Centra za kulturu.

Plan generalne 
regulacije Priboja 

Priboj - Na sedmoj sednici Skup{tine op{tine Priboj odr-
`ane u utorak, odbornici su usvojili izmenu Plana generalne
regulacije gradskog podru~ja i prate}e dokumente. Kako je pri-
bojskoj informativnoj slu`bi izjavio predsednik SO Boris Mrdo-
vi}, izmene su usvojene zbog mogu}ih investicija i pokazuje
da ima zainteresovanih za ulaganje u ovu sredinu, {to }e lo-
kalne vlasti pomo}i. Opozicioni odbornici su tvrdili da je usvo-
jen plan preambiciozan, da je spisak lepih ̀ elja i da ni 20 odsto
ne}e biti ostvareno. Odbornici su usvojili i Izve{taj o radu Turi-
sti~ke organizacije, kao i vi{e kadrovskih imenovanja. 
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Inovativno nastavno sredstvo za petake i {estake: Iz radoinjskog kabineta informatike 


